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Powotuj4c sig na art. 2 i 4 ustarT/ z dnia 17 lipca 2014 roku o petycjach Dz.U.
22014r. poz. I 195 w szeroko pojgtym interesie publicznym skladam niniejsz4 petycjg:

Reprezentuj4c mieszkafic6w wsi Skawa, kt6rzy od bardzo wi;!u juz lat walczq
o poprawg bezpieczehstwa w ruchu drogowym na dw6ch odcinkach drbg powiatowych m
1668K oraz nr 1665K przebiegaj4cych przez miejscowod6 Skawa wnoszp o:

l. \lykonanie w trybie pitnym barier ochronnych na luku drogi nr 1665 K t:oi. za
cmentarzem w Skawie, gdzie droga ta przebiega w bliskiej odleglodci od stromej
kilkumetrowej skarpy przylegaj4cej bezpo5rednio do koryta rzeki Skawa,
dodatkowo poroinigtej licznymi drzewami,

Pilne wykonanie naprawy nawierzchni asfaltowej w rejonie cmeDtarza, gdyi po
wykonaniu przekopu drogi pod drena2 od prow adzaj4cy wodg z przydroinego
rowu do rzeki, droga w tym miejscu jest byle jak polatana, tekko zapadnigta i Zle
wyprofilowana, a jej umiejscowienie na luku drogi stwarza dodatkowe
niebezpieczeristwo,

Niezwloczne przyst4pienie do calo5ciowej realizacji, obiecywanych jui od wielu lat,
modernizacji otru tych dr6g wraz z budow4 chodnik6w, a nie jak to jest
realizowane obecnie w odcinkach po kilkaset metr6w co 4 lata i to tu2 przed
wyborami,

Zlecenie przeprowadzenia audytu bezpieczeristwa ruchu drogowego na
przedmiotowych odcinkach dr6g powiatowych (o kt6rym jest mowa w ustawie o
drogach publicznych z dnia 21,O3.1985 r, z pdin. zm.) celem wytypowania innych
niebezpiecznych miejsc wymagaj4cycb pilnego zatrezpieczenia oraz ewentualnego
wprowadzenia nieztrgdnego oznakowania umoZliwiaj4cego bezpieczne poruszanie
sig po tych drogach do czasu wykonania ich modernizacji (dostosowania do z rozp.
Ministra Transportu i Gosp. Morskiej z do.2.03.1999 r. w sprawie warunk6w
technicznych, jakim powinny odpowiada6 drogi publiczne i ich usytuowanie Tj,
Dz.U.z2016 poz. 124),
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od wielu juZ lat mieszkancy wsi Skawa wa1cz4 o poprawQ bezpieczenstwa rv ruchu

drogowym na obu przebiegajQcych tu drogach powiatowych. JuZ wielokrotnie styszelismy

zaper,r.nienia, 2e te drogi bgd4 modernizowane. Obietnice padajq, ale jak zawsze poj awiaj? si9

pr5miej jakoby obiektywne pruJczyay (???'..), kt6re w konsekwencji uniemozliwiaj4

realizacig tych inwestycj i. I tak ju/ od wielu la1 modemizacja gzekladana jest na kolejne lata,

z mallmi wyj4tkami, 2e zazv,ryczaj w okresie przedwyborczym dotychczas co 4 lata

modernizolvane s4 kiikuset rretrowe odctnki, na przemian raz jednej a innl'rn razem drugtej

drogi. WieS Skawa jest rozlegl4 wsi4 11cz4c4 ponad 4500 mieszkafic6w, k16rzy czuj4 siQ

zawiedzeni dotychczasow4 polityk4 starostwa. Dodalkowo przez prowadzonq budowE nowej

drogi tzn'. zakopianJri, powszechnl.m stalo sig wSr6d kierowc6w podr6hrj4cych do i z

zakopanego omijanie tworzqcych sig na niej tzw. kork6w wlafuie przez miejscowosi Skarva.

Na drogach powiatowych w Skawie brakuje jeszcze l1cznie ponad 6 r$5n chodnika, co w

obecnych stanie przy tak duzym natg2eniu iuchu powoduje bardzo du2e niebezpieczefistwo

dla poruszaj4cych sig tinni drogami pieszych, szczeg6lnie dzieci wzgsznzai4cych do szkcf.

Niebezpieczenstwo jest tym bardziej realne, gdyL te jeszcze nie zmodemizowane odcinki

drog powiatowych s4 wqskie zaledwie o szerokoici 5 m, i w dodatku brakuje wzdh& nich

wymaganych przepisami prawa poboczy.

Jak powszechnie wiadomo w nocy z 24125 czerwca 2018 roku w Skawie na dro&e

popiatowej 1665 K tuz za cmentarzem, w wyniku wlpadku drogolvego poniosla Smieri

trojka nastolatkdw. Samoch6d kt6rym jechali wypadl na luku drogi, uderzyl w drzewo a

nastgpnie wpadl do koryta rzeki. Oczywiscie w mediach podano do publicznej wiadomosci,

2e przyozyry tego wypadku by{a nadmiema prgdko66 kieruj4cego pol4czona z brawurE i

brakiem prawa jazdy. Spoleczeistwo szybko znajduje winnych i lubi os4dza6, rne szczgdz4c

przy |yrr przykrych komentarzy. Nikt nie powinien os4dza6 tych mlodych lu4zi, bo teraz

kiedy juz nie i"yjq jest to domena Boga (niech odpoczywajq w pokoju) a niekt6re

komentarze tylko potgguj4 b6l ich rodzin. MoZna byloby takze gdyba6, 2e gdyby ten

nieszczgsny hrk drogi za cmentarzero byl dobrze wyprofilowany a nawierzchnia bez wad, to

przy duzej prEdko6ci nie wyrzuciloby tego samochodu, a gdyby dodatkowo byla jeszcze

zamontowana w miej scu wypadku barierka ockonna, to samoch6d nie uderzylby w drzewo i

nie wpadl do rzeki, a w konsekrvencji mo2e ci mlodzi ludzie by przezyli'! MoZe tak, ale

obecnie powinniSmy sig zastaaowi6 jedynie nad tym, co moima by jeszcze zrobid aby w

przyszlodci zapobiec takim tragicmyn zdarzeniom.

Dlatego apelujg do Pana Starosty, calego zav4dtt powiatu oraz Paistwa radnych

powiatowych o zozumienie problernu i nadanie priorytetu dla przedstawionych postulat6w.

Niech problem finansowy nie bgdzie tym orgzem, przez kt6ry na tych drogach gin46 b9d4

kolejne ofiary.
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